
COMMENTAAR PROJECTVOORSTELLEN BIODIVERSITEITSPLAN  

In de eerste plaats vooraf een oproep aan de gemeente en de raadsleden: Steek wat betreft 

ecologisch beheer uw licht op bij andere gemeenten (en provincies als Zuid-Holland en 

Noord-Brabant) die ter zake van ecologisch beheer van openbare parken, plantsoenen en 

bermen uiterst deskundig zijn omdat zij al sinds meerdere jaren hiermee bezig zijn. Veel 

informatie hierover kan met enig zoeken gevonden worden op www.naturetoday.com. 

Probeer vooral niet het wiel opnieuw uit te vinden –  die indruk wekt het Biodiversiteitsplan 

namelijk heel sterk – want dat zal een uiterst kostbare mislukking worden.   

  

De onderstaande term “bijlage” verwijst steeds naar de bundel met bijlagen bij het 

Biodiversiteitsplan, waarin de projectvoorstellen als afzonderlijke bijlagen worden 

beschreven.  

  

Bijlage 7 Projectvoorstel: Bloemenheuvel gonzend gemeentehuis  

Goed idee van de heer Olsthoorn van het bedrijf Proquint (zie ook internet en zijn website). 

Bedenk echter wel dat het terrein bij het gemeentehuis mede de “image” bepaalt van de 

gemeente Bloemendaal. Dat betekent dat de herinrichting van dit terrein moet harmoniëren 

met de opvattingen ter zake van zoveel mogelijk inwoners van Bloemendaal. Veel inwoners 

hebben, helaas, helaas, een sterke afkeer van verwilderde, niet-keurige gazons. Pak de 

herinrichting dus voorzichtig en stapsgewijs aan en houdt rekening met feedback. Dat is ook 

het meest kosteneffectief. De bijbehorende vijver voor het gemeentehuis, die inderdaad 

helder is en vol beestjes zit (en ook weggegooide lege drankflessen en blikjes want dit 

plantsoen is een hangplek), heeft slechts een diepte van 50 centimeter. De rest is bagger, die 

vermoedelijk enkele meters dik is. Voorzichtig baggeren van deze vijver zal de natuurwaarde 

ervan sterk kunnen vergroten maar is vermoedelijk zeer duur.   

  

Bijlage 8 Projectvoorstel: Vogelenzang verbonden  

Aanleg van een haag met een lengte van 420 meter dan wel 820 meter (: de dubbele versie). 

Heel erg dure aanleg, die voor betrokken wethouder wel veel publiciteit zal genereren. Haag 

behoudt alleen echt ecologische waarde bij jaarlijks onderhoud. Gezien lengte van de haag is 

dat zeer kostbaar. Dat zal anders zijn als de (aanleg van) haag een initiatief is van de 

eigenaren van de grond en omwonenden. Maar eigenaren van de grond en inwoners van 

http://www.naturetoday.com/


Vogelenzang is niets gevraagd. Dus deze haag betekent hoogstwaarschijnlijk dat je een keer 

een enorm bedrag uitgeeft voor de aanleg ervan en dan nog eens ieder jaar voor het 

onderhoud door aannemer, terwijl onderhoud door vrijwilligers gezien de enorme lengte 

van de haag een volstrekte illusie is. Bovendien zal de voorgestelde haag zeer excentrisch in 

de gemeente liggen. Relatief weinig personen zullen het pad gebruiken waarlangs de haag is 

gedacht. Kortom, wat een onbekookt idee. Bovendien je kunt je geld maar één keer 

uitgeven.  

  

Bijlage 9 Projectvoorstel: Schutting eruit, haag erin  

Schuttingen zijn heel populair vanwege het gemak. Een schutting wordt een keer geplaatst 

en je bent voor jaren klaar. De plaatsing van een haag is sowieso duurder en zal bovendien 

ieder jaar bijgehouden moeten worden. Dat is heel veel werk en/of heel veel kosten. 

Liefhebbers van egels en andere tuindieren produceren aan de onderkant van de schutting 

vaak een passeermogelijkheid.   

  

In het projectvoorstel wordt nog de volgende bewering geponeerd:   

“Uitheemse haagsoorten zijn hier naar toe verhuisd maar hebben hun ecosysteem 

achtergelaten en veel dieren hier eten niet van de vreemde struiken. Dus een haag met 

leylandi, cotoneasters of laurierkers is bijna hetzelfde als een schutting. Vogels kunnen er 

hooguit in/op gaan zitten en een spin kan er een web maken.” Wat betreft leylandi kan de 

bewering kloppen maar mijn cotoneaster zit in de bloeiperiode echt vol met bijen en 

hommels en de prachtige rode vruchtjes ervan worden in de herfst en (begin van) de winter 

met graagte gegeten door merels en koperwieken, echt schitterend. Ik durf de stelling aan 

dat de cotoneaster in mijn tuin een beter “toevluchtsoord” biedt voor bedreigde en onder 

druk staande bijen, vlinders enzovoort dan grote stukken van de duinen, waarvan de 

natuurwaarden sinds jaar en dag ernstig te lijden hebben door depositie vanwege stikstof en 

andere vervuiling, die van Tata Steel afkomstig is. Verder worden de bloemen van mijn 

laurierkers ook door bijen bezocht en houtduiven hebben de gewoonte om zich vanuit de 

lucht op de vruchten van mijn laurierkers te laten vallen en zich vervolgens vol te eten.  

  

Goed openbaar bestuur bestaat uit het stellen van prioriteiten en het maken van keuzen 

want er zijn talloze projecten te bedenken die wel (enig) maatschappelijk nut hebben. Het 



openbaar bestuur moet zich niet gedragen als Sinterklaas, die de grootste schreeuwer 

beloont, maar als een wijze man of vrouw die weloverwogen keuzen maakt.   

  

In zoverre het gaat om ecologie / biodiversiteit, is voor de gemeente het, ecologisch 

verantwoord, onderhoud van openbare parken, plantsoenen en bermen al heel erg 

kostbaar. Verder is het zo dat ook al de “gewone” rijtjeshuizen in Bloemendaal heel erg duur 

zijn. Kennelijk kunnen veel personen dit betalen want al sinds jaar en dag worden die dure 

huizen in “no time” verkocht. En dan zou de gemeente Bloemendaal een subsidiestelsel 

moeten inrichten (denk eens even aan de kostbare bureaucratie die dat met zich 

meebrengt) voor het subsidiëren van het vervangen van de schuttingen achter deze dure 

huizen door hagen? Naar mijn mening zou dit bij uitstek een voorbeeld zijn van een 

onverstandige prioriteitstelling en dus slecht bestuur.  

  

Bijlage 10 Projectvoorstel: De geboorte van een nieuw ooievaarsnest  

Dit project is al gerealiseerd.  

  

Bijlage 11 Projectvoorstel: Het nachtleven ontrafeld  

In het Natura 2000-gebied Kennemerland-Zuid vindt heel veel natuurontwikkeling plaats 

(gesubsidieerd door de EU). Men richt zich dan op natuurherstel door het weer tot stand 

brengen / herstellen van bepaalde natuurdoeltypen. Met cameravallen wordt absoluut niet 

gewerkt. Wanneer er in Nederland cameravallen gebruikt worden, is dat ingebed in een 

uitgebreide structuur met biologen enzovoort. Alleen dan is de inzet van cameravallen 

effectief maar tevens wel heel kostbaar (personeelskosten onder meer). Voor het overige is 

inzet van cameravallen naar mijn mening niet meer dan hobbyisme.  

  

Bijlage 12 Projectvoorstel: Natuurwaardenkaart Bloemendaal  

Als je dit goed wil doen is er bijna een aparte afdeling nodig (bureaucratie of een zeer 

kostbaar extern biodiversiteitsteam) en dan is er nog geen m2 openbaar groen ecologisch 

beheerd. Wat is de winst van een Natuurwaardenkaart in vergelijking met het toch al heel 

kostbare ecologisch beheer van openbare parken, plantsoenen en bermen?   

  

Bijlage 13 Projectvoorstel: Thema’s en doelen bosparken gemeente Bloemendaal  



Dit project is een verzameling losse, vrijblijvende ideeën. Ik zie daarom af van commentaar 

daarop.  

 


